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Terms of Reference (ToR)
Consultant - External Auditor


Scope of Assignment and Key Tasks

International Alert wishes to procure an auditor to undertake an external audit of our Two local NGO Partners registered in Tajikistan.   

The Auditor will carry out a substantive review of received Grant from International Alert. Starting from 1 September 2023 till the December 2023. Will examine each voucher thoroughly according to the Tajikistan legislation, Alert policy and donor procedures. The auditor should provide qualified and experienced audit staff for this assignment. 

Key tasks for the assignment are to:
· Assess whether expenditures are incurred for the intended purpose of the action and necessary for the activities and objectives of the action and incurred during the implementation period of the action. 
· Assess and investigate the procurement approach applied to purchase of goods and services for the project (including the recruitment of staff and consultants), including value for money assessment, transparency of the procurement process.
· Assess and investigate travel and other expense claims, checking they are in line with the financial policies and are consistently applied in the organisation, ensure that travel and other expense claims are legitimately incurred for the purpose of the project.  
· Assess whether the expenses are incurred exclusively for project activities and ensure that there is no double charging.
· Assess whether expenditure is correctly classified under the correct heading. 
· Assess adequacy and timeliness of periodical financial and programme-related reports. Check these reports with the underlying accounting system. 
· Assess whether expenses are adequately supported with legitimate supporting documents, and these documents are credible. 
· Assess whether expenses claimed are in compliance with local laws, IA/donor policies.

Key deliverables

The main deliverables consist of:
· Detailed findings of audit.
· Schedule of expenses that do not meet the grant agreement, budget, Alert policy and Tajikistan legislation. 
. 

Qualifications and Experience

The auditor will possess the following qualifications and experience:
· At least 5 years of practicing experience in undertaking similar assurance service in international organizations.
· Audit firm with capacity to deploy adequate staff for timely completion of assignment.
· Experts with appropriate language fluency.  

Duration

The assignment should be completed by middle of February 2024. 

Proposal

If you would like to tender for this work, please submit
· A technical and financial proposal.
· CVs of the experts to be engaged in the assignment. 
· Certificate and renewal of membership demonstrating accreditation, firm registration and certificate of practice (CoP).

to enasirova@international-alert.org  by January 14, 2024, 11:55 pm time on Bishkek. 






Объем задания и основные задачи

Интернешнл Алерт приглашает провести внешний аудит двух наших местных НПО партнеров зарегистрированных в Республике Таджикистан.   

Аудитор будет проводить тщательную проверку полученных грантов от International Alert. Начиная с 1 сентября 2023 года по декабрь 2023 года. Будет тщательно проверять каждый документ в соответствии с законодательством Таджикистана, политикой Алерт и процедурами доноров. Аудитор должен предоставить квалифицированный и опытный аудиторский персонал для выполнения данного задания.

Ключевыми задачами задания являются:
- Оценить, понесены ли расходы по целевому назначению, соответствуют ли они задачам и целям мероприятия и понесены ли они в период реализации мероприятия. 
- Оценить и изучить процедуру закупок товаров и услуг для проекта (включая наем персонала и консультантов), включая анализ эффективности расходования средств, прозрачность процесса закупок.
- Оценка и расследование требований о возмещении командировочных и других расходов, проверка их соответствия финансовой политике и последовательного применения в организации, командировочные и прочие расходы были понесены на законных основаниях для целей проекта.  
- Оцените, понесены ли расходы исключительно на проектную деятельность, и убедитесь, что нет двойного начисления.
- Оцените, правильно ли распределены расходы по соответствующим статьям. 
- Оцените адекватность и правильность составления периодических финансовых отчетов и отчетов по проекту. Сверьте эти отчеты с базовой системой бухгалтерского учета. 
- Оцените, насколько правильно расходы подкреплены соответствующими документами, и насколько эти документы соответствуют действительности. 
- Оцените, соответствуют ли расходы требованиям местного законодательства, политик Интернешнл Алерт/донора

Основные результаты включают в себя:

- Подробные данные по результатам аудита.
- Перечень расходов, не соответствующих грантовому соглашению, процедурам Алерт и законодательство Таджикистан. 
. 

Квалификация и опыт

Аудитор должен обладать следующей квалификацией и опытом:
- Не менее 5 лет практического опыта оказания аналогичных услуг в области аудита в международных организациях.
- Аудиторская фирма, имеющая возможность направить соответствующий персонал для своевременного выполнения задания.
- Эксперты, свободно владеющие соответствующими языками.  

Время выполнения

Задание должно быть выполнено к середине Февраля 2024г.


Предложение

Если вы хотите принять участие в тендере на проведение этой работы, пожалуйста, предоставьте
- Техническое и финансовое предложение.
- Резюме экспертов, которые будут привлечены к выполнению задания. 
- Свидетельство и подтверждение членства, подтверждающее аккредитацию, регистрацию фирмы и сертификат практики (CoP).




на адрес  enasirova@international-alert.org  до 14 Января, 2024, 23:55 ч по Бишекскому времени. 
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